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 Урок английского языка в 6 классе

Программа: Деревянко Н.Н. Программа курса английского языка к УМК "New Millenium" для учащихся 5-9 классов общеобразоват.учрежд. -Обнинск: Титул, 2007.

УМК: учебник английского языка для 6 классов общеобраз. школ " New Millenium English" под редакцией Деревянко Н.Н.- Обнинск: Титул,2007

Тема: "How to be healthy"
Тип урока: урок формирования умений и навыков.

Цель: формирование коммуникативной компетенции.

Задачи:
Обучающие:
1 .Проконтролировать усвоение языкового материала и следующих
грамматических структур : употребление модальных глаголов must
should , Present, Past Smple Tenses.
2.Ознакомить с новыми лексическими единицами.
3. Развивать навыки устной речи и говорения.
4.Формировать умение вести диалог.
Развивающие:
1 .Развивать у учащихся интерес к языку.
2.Развивать мышление, внимание ,память, коммуникативные навыки
Воспитательные:
1 .Воспитывать нравственные качества, этикетные нормы 2.Развивать веру в себя, в свои способности.
Оборудование:
1 .Компьютер, экран
2. Картинки, карточки
3.Таблица «Употребление глагола to be.»
4.CD Higgins
Ход урока.

I.Оргмомент. Who is on duty today?
 What date is it today?
What day of the week is it today?
 Look at the blackboard. What can you see ? Yes. The Funny Sun. lt will bring us
good mood, good luck and health. It is smiling. Let's smile too. And smile each
other.
Let's begin our lesson. The topic of our lesson is " How to be healthy"
We will revise our words, we will get acquaintance with the new words
And we will repeat the use of modal verbs, Present and Past Simple
II.Речевая зарядка.
The task is to answer the questions.
PI How are you? Are you ill?
P2 How are you? Were you ill yesterday? What's the matter was with you?
P3 How are you? Do you go to school every day?
P4 How are you? Did you go to the doctor yesterday?
P5When are people often ill ?
Look at the blackboard. What season is it?
Why are people often ill in winter?
People are often ill in winter because....
PI   It is cold.
P2   It is frosty.
P3   There is much snow on the ground.
P4   It is 25 degrees below zero.
III.Фонетическая зарядка.
 1.Let's repeat the pronunciation of the letter combination ea.
 T: Какие звуки даёт буквосочетание ea?
На доске карточки со звуками.
Работа с компьютером. You need computers. Repeat after the announcer.
 2.Chain-work. Open your books on p. 93 Read these words in chain.
3.Работа с изученной лексикой. 1.We'll revise our words
I'd like to know how you learned them-at home with the help of the ball.
Let's play a little. I am throwing you this ball answer the russian  aquivalents
of the words.
Составление ассоциограммы.
What do you associate with the word "Health"
Complete the word web with the words relating to the topic.


IV.Проверка домашнего задания.

1 .Слабые ученики (2человека) индивидуально работают с карточками
(перевести слова на русский язык)
2. Your homework was to make up dialogues on our theme " At the doctor's" Act your dialogues. PI and P2, P3and P4, P5 and P6. PI check how P6 and P7 prepared their dialogues. P3 check P7 and P8 P4 check P9 and P10.
PI:
Good morning, doctor
P2:
Good morning. How can I help you?
PI:
Doctor, I've eaten 4 ice creams and I feel ill.
P2:
Open your mouth, please. Oh, it's red. Temperature? Headache?
PI:
Yes, doctor.
P2:
Stay in bed and take these tablets.
P1:      Thank you, doctor.
P3:
Hello. What's the matter?
P4:
I've ridden a bike and I've hurt my leg.
P3:
Where? Here?
P4:
Ouch! I'm afraid I've broken it.
P3:
You should have an X-ray.
P4:
Thank you, doctor.
P5:
Hello. What's the problem?
P6:
Hello. Oh, doctor, I've got terrible toothache. Oh, my tooth!
P5:
Oh dear, you've broken your tooth. You should have an X-ray.
P6:
I'm afraid you should  have your tooth out.
3. The last task was to give advices.
Let' check it with the help of situations.
Divide into 3 groups.
I'll give you cards with the words.
The 1 group : a sore throat
The 2 group: a toothache
The 3 group: a backache
The task is: make up situations with these words.
PI, P2, P3 You will be doctors. Come to me and work with me.
Translate my sentences.
1.Тебе следует выпить горячее молоко.
2. Тебе следует выпить травяной чай.
3. Тебе следует сделать рентген.
4. Тебе следует оставаться в кровати.
5. Тебе следует пойти к доктору.
6. Тебе следует принять таблетки.
Go to your groups and give advices.
Situatouns.
1.
A sore throat
I don't go to school. Г ve drunk cold water and have a sore throat. You should drink herbal tea and hot milk.
2.
A toothache
I don't go to school. I've eaten  a lot of sweets. I have a toothache. You should take some tablets.
3.
A backache
At the lesson of physical training I've played basketball, I've jumped. Now I have a backache. You should have an X-ray.
VI. Ознакомление с темой " How to be healthy" The topic of our lesson is "How
to be healthy"
Today we'll get acquaintance with the new words. They are at the screen.
They are not difficult and they are associated with the Russian words.
Translate them.
Answer my questions.
Which is your favourite food?
Which are healthy?
Which are unhealthy?
PI ask P2 which his favourite food is.
P3 ask P4 which her favourite food is.
P4 ask Р5 if bananas are healthy.
Р6 ask Р7 if cola is unhealthy.
УП.Выполнение викторины.
At first repeat the use of present and past simple.
1 .Повторение грамматического материала.
Когда употребляется Present Simple?
Когда употребляется Past Simple?
Какие вспомогательные глаголы употребляются в этих временах?
Каков порядок слов в этих предложениях?
2.Работа с компьютером.We need our computers. Do the test" Present
Simple" 
3.Выполнение упражнения 3 стр.93 Do exercise 3 p. 93 4. Выполнение викторины. This exercise is at our screen. This is our quiz. Open your exercisebooks, do the quiz, count the points.
Quiz
	Questions
	Yes                           No

	1. Did you have breakfast yesterday?
	              1                               0




	2. Do you have breakfast every day?
	1                               0

	3. Do you eat fresh fruits and vegetables every day?
	1                               0

	4. Do you eat cakes and sweets three times a  day?
	0                               1

	5. Do you drink cola many times a week?
	0                               1

	6. Did you eat late yesterday evening?
	0                                1

	7. Do you clean your teeth twice a week?
	1                                0

	8. Did you do your exercises yesterday?
	1                                0

	9. Do you do sport every week?
	1                                0

	10. Do you play computer games for more than one hour a day?
	0                                1

	11. Do you watch TV late at night?
	0                                1

	12.Do you go to bed late?
	0                                1


Less than 5 - You are not very healthy at all.
5-8
- Not bad, but you can do a lot to improve your health.
More than 8-You are a very, very healthy person. Congratulatulations!
V. Conclusion of the lesson.
1 .Ознакомление с мнением Doctor Kim. Look at the screen. Get acquaintance with Doctor Kim's opinion. Do you agree with him?
2.Конкурс рисунков.At the last lesson I asked you to prepare your drawings on our theme " How to be healthy?" Show us your drawings and tell your opinions. We'll see whose picture will be the best. 3.Making conclusion of the lesson I'd like to read you 5 rules for living
healthy life. I'll read twice, try to understand  the main idea of this text. Be ready to answer my question.
RULES for Living a HEALTHY LIFE
A group of National Experts in the Health field suggests following these 5 rules for a long and healthy life.
1.
Eat A Variety of Foods especially Fruits and Vegetables.
It's ok to eat cake and ice cream sometimes but your best choice it to eat a lot of different things. Then you are more likely to get all the vitamins and minerals your body needs. Try this to get your 5 servings of fruits and vegetables a day: 1/2 cup of strawberries on your cereal in the morning, 10 baby carrots and two broccolis at lunch, a cup of fruit juice and a 1/2 cup of salsa and chips for snack.
2.
Drink WATER and MILK most of the time.
When you are thirsty, cold water is the best to drink. You also need a lot of calcium in your diet and milk gives you that. It is ok to have 100% juice but don't drink too many sodas or sugary drinks.
3.
Listen to your Body.
When you eat make sure you know when you are full. Eating too much can make you uncomfortable and make you weigh too much. If you are full - then don't eat.
4.
Limit your Screen Time.
This means don't spend too much time in front of the TV, playing video games, watching DVD's or videos, handheld computer games. Its ok to do school work at the computer but spend as much time doing active things as sitting in front of the screen.
5.
BE ACTIVE.
Your one job as a kid is to have fun and figure out what activities you like best. Run, walk, bike, dance, do karate, swim, play soccer or baseball. When you find something you enjoy tell your parents to get you involved in that.
4. T: Answer my question " How to be healthy?"
I'd like to give everybody these rules as a present, take them, Follow them, be healthy and strong.
The lesson is over. You have been ready very well today. You are exellent. Your marks are: I'll give you " Good" and " Exellent" marks.
VIДомашнее задание. Learn 5 rules for living a healthy life by heart.
Методическая литература
1. УМК “New Millenium” 6 класс

2. Компьютерная программа   CD Higgins
3. Сайт  www.english teachers.ru
4. Сайт www.festival 1September
Самоанализ 

                                        урока английского языка.

Учитель:  Кумуспаева К.Е.

Тема:      “ How to be healthy”

Класс:    6”A”

Тип урока: Повторение модапьных глаголов ,  употребление глаголов в Present и Past Simple.

Урок ознакомления с новым материалом.

      На данном уроке осуществлялась формирование  умений вести диалог по теме “ At the doctors”, cоздавать ситуации по данной теме .

     На предыдущих уроках     ребята познакомились     с лексикой     по   теме «Здоровье». Поэтому на уроке проводилась её  актуализация.       Также был изучен грамматический материал « Модальные глаголы».   Опираясь        на   изученный материал, ребята   при   помощи    модального  глагола      should     учились давать советы. Поэтому на   уроке   проводилась   её    актуализация.  Также  был  изучен  грамматический  материал  « Модальные глаголы». Опираясь на   изученный материал, ребята при помощи  модального глагола  should     учились давать советы.

    На   последующих уроках,  опираясь   на   изученный     грамматический материал, опираясь на изученный грамматический  материал, ребята  начнут 

составлять рассказы, делясь на группы и ознакомятся с пословицами  по

данной теме. Перед уроком были поставлены следующие цели :

Обучающие:

  1.Проконтролировать усвоение языкового класса и следующих грамматических структур: употребление модальных глаголов must, should, Present, Past Simple Tenses.

 2.Ознакомить с новыми лексическими еденицами.

 3.Развивать навыки устной речи и говорения.

 4.Формировать умение вести диалог.

Развивающие:

  1.Развивать у учащихся интерес к языку.

  2.Развивать мышление, внимание, память, коммуникативные навыки.

Воспитательные:

 1.Воспитывать нравственные качества, этикетные нормы

 2.Развивать веру в себя, в свои способности.

Оборудование:

  1. Компьютер, зкран, 

2.Картинки, карточки

3.Таблица «Употребление глагола to be»

4.СD Higgins
    Цели были  поставлены и сообщены с учётом особенностей учебного

материала,   места  данного    урока в системе  уроков по  теме,   уровня подготовленности класса.  В  ходе  урока  цели  были         реализованы.
При реализации   воспитательной цели      надо было чётче выразить её

на уроке,  подвести  итог.

     Атмосфера в классе   была  благоприятная, класс   работал   активно.

Структура  урока соответствовала  его  целям,   время   на  уроке    было распределено     рационально,            присутствовала             логическая последовательность  и  взаимосвязь  этапов урока.   Была упущена игра

с мячом из-за волнения учителя.

      Содержание урока соответстсвовала    требованиям государственной

программы.  Материал был изложен полно, доступно и научно, понятно.
      Развитие познавательных навыков, активизация учебной деятельности  

      осуществлялись средствами самого урока.           

    На уроке была организована самостоятельная деятельность учащихся

(работа с компьютером).

     Методы, применённые  на уроке, были   отобраны   обоснованно,   в 

соответствии с целями  урока и учебными  возможностями      данного 

класса. 

     На  уроке были  использованы  различные   формы   работы:

индивидуальные,  парные,  групповые,  вовлечены  все виды   речевой

деятельности.

     На уроке использовались компьютеры, зкран. На доске были рисунки 

детей по теме “ How to be healthy”,  таблица “ Глагол to be”.     Учащиеся

активно   работали при заполнении Wоrd-Web.  Для   контроля    умений 

и навыков учащихся в употреблении Рresent и Past Simple был  проделан

тест Present Simple и проведена викторина.

     Содержание домашнего задания было соотнесено с тематикой   урока.

Объём домашнего задания соответствовал возрастным  характеристикам

класса. Домашнее задание было составлено  на основе     использования дополнительного материала.    Благодаря   подбору     соответствующих заданий,  домашнее задание было подготовлено успешно.
Health








